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                                                            Protokół nr VI 

z obrad VI sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 28 marca 2019 roku w siedzibie 

Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, że 

na sali obecnych jest 15 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę kolejności podejmowanych uchwał polegającą na 

przesunięciu podpunktu 24 dotyczącego projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Granica-część IIB”, 

obejmującego teren cmentarza parafialnego w Komorowie na podpunkt 1 porządku obrad. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  -   9 

Przeciw            -   6 

Wstrzymało się -  0 

Wniosek został przyjęty. 

Następnie zgłosiła drugi wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie  

zmieniająca uchwałę Nr XXIX/375/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 18 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z placów zabaw, ogródków jordanowskich, 

stref rekreacji, kompleksów boisk i skateparków zlokalizowanych na terenie gminy 

Michałowice. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem    -  15  

Przeciw              -    0  

Wstrzymało się -    0  

Wniosek został przyjęty. 

Zgłosiła trzeci wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie dokonania 

zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 

stycznia 2019 z uwagi na omyłkę pisarską. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  -  15 

Przeciw              -  0 

Wstrzymało się -  0 

Wniosek został przyjęty. 

Zgłosiła czwarty wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Reguły, w gminie Michałowice, 

stanowiącej działki ewid. nr 633/4 oraz 635/4. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  - 15 

Przeciw              -  0 

Wstrzymało się -  0 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Hirny-Budka zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt stanowiska Rady 

Gminy Michałowice w sprawie podjęcia przez WKD sp. z o.o. działań, które zabezpieczą 

możliwość jak najbardziej efektywnego prowadzenia ruchu kolejowego w trakcie przebudowy 

dworca Warszawa Zachodnia wraz z budową tunelu tramwajowego. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pana Hirnego-Budki. 

Za wnioskiem  - 15 
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Przeciw              -  0 

Wstrzymało się  -  0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wobec przyjętych wniosków porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Michałowice.  

3. Sprawozdanie z działalności na rzecz ochrony zdrowia w Gminie Michałowice w NZOZ 

Przychodni Lekarskiej „Zdrowie” za okres od 01.01.2018r. do 31.12. 2018r. 

4. Sprawozdanie z działalności RES-MED. 40 za rok 2018. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice 

obszaru „Granica-część IIB”, obejmującego teren cmentarza parafialnego w 

Komorowie, 

2) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr 

IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019, 

3) określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których 

ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Michałowice, 

4) zmieniająca Uchwałę Nr XXX/381/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 

lutego 2018r. w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice, 

5) zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych, 

6) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie gminy Michałowice, 

7) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody 

Aleja Starych Lip w Komorowie, 

8) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice, 

9) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

10) zmieniająca Uchwałę Nr V/58/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 

2019 r. w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego, 

11) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących własnością 

Gminy Michałowice, 

12) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części 

działki ewidencyjnej nr 771, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-

Osiedle, w gminie Michałowice, 

13) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części 

działki ewid. nr 469, położonej w obrębie ewid. Michałowice-Osiedle, 

14) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 488, działkę ewid. nr 550 oraz 

działkę ewid. nr 648, 
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15) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 626/1, 628/45, 

16) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 626/2, 628/46, 

17) zmieniająca uchwałę Gminnej Rady Narodowej Nr XV/63/87 z dnia 26 

października 1987 r. w sprawie zmiany nazw ulic i nadania nazw ulicom 

nowopowstałym na terenie gminy Michałowice, 

18) zmieniająca uchwałę nr XXXIX/234/2001 Rady Gminy Michałowice z dnia 9 

lutego 2001 r. w sprawie nadania nazw ulicom na terenie gminy Michałowice, 

19) nadania nazwy ulicy w Nowej Wsi, 

20) nadania nazw ulic położonych na terenie gminy Michałowice, 

21) uchwalenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie gminy Michałowice, 

22) zmieniająca uchwałę nr XXXIX/366/2014 Rady Gminy Michałowice z dnia 10 

czerwca 2014 r. w sprawie przystąpienia do zmian „Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice”, 

23) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Michałowice dla działek nr ewid. 628/3, 628/4, 628/5, 

628/6, 628/7, 628/8, 628/9, 628/10, 628/11, 628/12, 628/13, 628/16, 628/17 i 

628/20 w obrębie geodezyjnym Reguły, 

24) rozpatrzenie skargi na działania Wójta Gminy Michałowice, 

25) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Michałowice, 

26) zmieniająca Uchwałę Nr V/44/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 

2019r. w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy 

Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r. z uwagi na omyłkę pisarską, 

27) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Reguły, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 633/4 oraz 635/4. 

6. Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji  

Rady Gminy na 2019 rok oraz regulaminu Komisji. 

7. Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie podjęcia przez WKD sp. z o.o. działań, 

które zabezpieczą możliwość jak najbardziej efektywnego prowadzenia ruchu kolejowego 

w trakcie przebudowy dworca Warszawa Zachodnia wraz z budową tunelu tramwajowego. 

8. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 22.11.2018r. do 

28.02.2019r.  

9. Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na II, III i IV sesji kadencji 2018-2023. 

10. Informacje i komunikaty Wójta Gminy.  

11. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

12. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem   - 9 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 6 

Porządek obrad VI sesji ze zgłoszonymi autopoprawkami został przyjęty. 

 

Ad. pkt 2 

Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Michałowice. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z II sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści.  
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Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu II sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    -  15 

Przeciw                -  0 

Wstrzymało się  -    0 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z II sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie z działalności na rzecz ochrony zdrowia w Gminie Michałowice w NZOZ 

Przychodni Lekarskiej „Zdrowie” za okres od 01.01.2018r. do 31.12. 2018r. 

Pani Abramska omówiła przedstawione sprawozdanie, m.in. o istniejących poradniach 

specjalistycznych, o czasie oczekiwania na wizytę do poszczególnych lekarzy specjalistów. 

Pani Paradowska zapytała o czas oczekiwania do kardiologa tj. 12 miesięcy. 

Pani Abramska poinformowała, że ten termin, który i tak nie jest złym terminem, dotyczy 

pacjentów pierwszorazowych. Kardiolog przyjmuje wszystkich pacjentów, którzy zgłoszą się 

do przychodni. Skierowania są konsultowane przez lekarza i oceniane pod kątem terminu 

pierwszej wizyty. Czas oczekiwania 12 miesięcy wynika z pewnych procedur, a nie z 

faktycznej obsługi. 

Pan Kozłowski zaproponował, by w przychodniach wprowadzić badanie satysfakcji pacjenta. 

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z działalności RES-MED. 40 za rok 2018. 

Pani Stopyra omówiła sprawozdanie z działalności przychodni za 2018 rok. Wspomniała o  

problemach pacjentów mających trudność z zaparkowaniem obok przychodni. Wyraziła prośbę 

o przyjrzenie się sprawie i podjęcie działań mających zapewnić więcej miejsc parkingowych. 

Pani Kamińska zapytała, czy kontrakt na usługi ginekologiczno-położnicze zakończył się w 

XI 2018 roku. Czy na 2019 rok jest podobny kontrakt. 

Pani Stopyra wyjaśniła, że to nie kontrakt się skończył, tylko środki przekazane przez NFZ na 

tego typu porady specjalistyczne. Mimo braku środków pacjentki były dalej przyjmowane.  

Pani Kamińska zapytała, czy środki NFZ przekazane w 2018 r. na usługi gin.-położ. oraz 

rehabilitacyjne, w roku 2019 są w tej samej wysokości czy może większe. 

Pani Stopyra poinformowała, że są w takiej samej wysokości. 

Pani Biczyk odnosząc się do propozycji pan Kozłowskiego, przedstawiła wyniki badania 

satysfakcji pacjenta przeprowadzonego w pierwszej połowie 2018 roku. w przychodni „Res-

Med”. Wyraziła zadowolenie z wysokich wskaźników satysfakcji pacjenta. 

Pani Stopyra poinformowała, że dla zainteresowanych, przychodnia może udostępnić wyniki 

bardziej szczegółowo. 

Pani Paradowska przypomniała, że na wrześniowym zebraniu mieszkańców Michałowic, 

poruszana była kwestia miejsc parkingowych w okolicy przychodni. Miało zostać 

zorganizowane spotkanie w sprawie zmiany ruchu w ul. Ludowej na jednokierunkowe. 

Zapytała czy coś wiadomo na ten temat. 

Pan Hirny-Budka wyjaśnił, że spotkanie w sprawie nowych rozwiązań komunikacyjnych na 

ul. Ludowej było zorganizowane przez Wójta Grabkę około roku temu. Rozdano ankiety 

wszystkim mieszkańcom tej ulicy. Wyniki ankiety były niekonkluzywne, jedna połowa 

mieszkańców sprzeciwiała się zmianie ruchu na jednokierunkowy, druga połowa opowiedziała 

się za tym rozwiązaniem. 

Pani Rycerska dodała jeszcze, że połowa mieszkańców, która była za jednokierunkowością 

nie mogła się porozumieć między sobą w którą stronę ma przebiegać ten kierunek. 

 

Ad. pkt 5.1 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Granica-część IIB”, 

obejmującego teren cmentarza parafialnego w Komorowie. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały, zwracając uwagę na zapełnioną już część grzebalną 

cmentarza.  

Pan Sobol przypomniał, że w okresie wcześniejszym cały obszar cmentarza uzyskał wszelkie 

możliwe zgody Ministra i Wojewody Mazowieckiego na zmianę przeznaczenia gruntów 

leśnych na cele mieszkaniowe. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że na dzisiejszą sesję wybierało się kilku mieszkańców 

Parafii Komorów, niestety w związku ze zmianą porządku obrad nie będą mogli wyjaśnić 

swoich wątpliwości. Na spotkaniu z Proboszczem Ks. Andrzejem Perdzyńskim, jeszcze przed 

posiedzeniami komisji, pytano czy wycinka tak dużego terenu w jednym czasie jest konieczna. 

Czy drzewa mogą być wycinane sukcesywnie. 

Pan Sobol wyjaśnił, że w projekcie MPZP ujęto pasy istniejącego drzewostanu z możliwością 

nowych dosadzeń. Wycinka będzie etapowana. Zgłosił dwie autopoprawki pani Wójt, pierwsza 

to zmiana podstawy prawnej z (Dz. U. z 2018 r., poz. 1614 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2019 r. 

poz. 506); druga dotyczy zmian w załączniku nr 2 pkt 17. 

Ks. Andrzej Perdzyński  odpowiedział, że wycinka będzie odbywała się etapami. 

Pani Kowalczyk zapytała, jakie to będą etapy. Jeśli pomiędzy pasem 1 i 2, wtedy zostanie 

wycięta bardzo duża przestrzeń. Czy w miarę potrzeby stworzenia kolejnej kwatery, dany 

obszar będzie oczyszczany z drzew. 

Ks. Andrzej Perdzyński potwierdził, że tak w zależności od potrzeb. 

Pan Hirny-Budka podziękował, za konstruktywne podejście do uwag, które zostały zgłoszone 

na wyłożeniu tego projektu, a także za możliwość zbudowania kolumbarium na terenie 

cmentarza. Zwracając się do pana Sobola zapytał czy nie było prawnej możliwości, 

zabezpieczenia, zapisania w tym dokumencie „etapowania wycinki drzew”. 

Pan Sobol odpowiedział, że w dokumencie MPZP nie ma możliwości wpisywania 

jakiegokolwiek etapowania zagospodarowania. 

Pani Kowalczyk nawiązując do wypowiedzi pana Hirnego-Budki, chciała podkreślić, że 

wycinanie drzew będzie odbywało się w miarę potrzeb, przez kilka lat. Obszar pomiędzy 

jednym a drugim pasem zieleni, nie zostanie wycięty jednorazowo. 

Pani Paradowska przekazała prośbę od mieszkańców, żeby zwrócić szczególną uwagę aby na 

cmentarzu chowani byli tylko parafianie. Jeśli w takim tempie będzie zapełniał się cmentarz, 

to za chwilę będzie potrzeba wycięcia całego lasu, bo dla parafian nie będzie miejsca. 

Proboszcz stwierdził, że w Komorowie mieszka dużo ludności napływowej, i czy ma prawo 

odmówić pochówku rodziców, bądź dziadków parafian. 

Pani Paradowska stwierdziła, że jeżeli zmarły jest z terenu Grodziska Maz. czy Warszawy, to 

nie jest to jakaś duża odległość aby dojechać na cmentarz. 

Pan Polarczyk powiedział, że zrobił by wszystko aby jego najbliżsi mogli zostać pochowani 

tutaj na cmentarzu. 

Pani Parzyńska zapytała, czy będzie powiększony parking koło cmentarza. Czy jest na to jakaś 

szansa. 

Pan Sobol poinformował, że nie dało się powiększyć obszaru istniejącego parkingu. Może 

kierownicy referatów GK i IR mogli by coś dodać. 

Pani Parzyńska zapytała, czy kierownicy mogą udzielić odpowiedzi. 

Pani Wójt poinformowała, że nie było jeszcze wewnętrznych ustaleń i na obecną chwilę nie 

można odpowiedzieć na to pytanie. 
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Pani Parzyńska przypomniała, że na terenie parkingu jest również pętla autobusowa, w dniu 

pochówku, świąt, w weekendy sytuacja na drodze robi się niebezpieczna. Poprosiła panią Wójt, 

aby sama na miejscu oceniła sytuację. 

Pani Wójt poinformowała, że doskonale zna teren cmentarza i parkingu. Wie jak wygląda 

parkowanie w tym miejscu. W dniu 1 Listopada żaden parking, nie rozwiąże tego problemu. 

Pani Kowalczyk stwierdziła, że został zrobiony duży postęp w stosunku do pierwszych wersji 

planu. Można budować kolumbaria na terenie cmentarza. Uważa, że jako społeczność można 

się włączyć do projektu tego planu. 

Po wyrażeniu przez aklamację zgody radnych, głos zabrał mieszkaniec gminy pan Majtyka. 

Pan Majtyka zasygnalizował, że obecna uchwała dotycząca MPZP, jest mocno powiązana z 

pobliskimi ujęciami wody. Zapytał w jaki sposób zabezpieczono przyszłe pokolenia na 

dostępność wody. 

Pan Sobol wyjaśnił, że z badań wynika brak możliwości, by jakiekolwiek wody z cmentarza 

spływały w stronę studni. Następnie przekazał głos pani Markert, celem bardziej 

szczegółowego omówienia. 

Pani Markert poinformowała, że zgodnie z przepisami ustaw PZP i o zakładaniu cmentarzy i 

chowaniu zmarłych, muszą być zachowane 2 strefy, pierwsza wykluczająca wszelką zabudowę 

w odległości 50 m od cmentarza, druga wykluczająca ujęcia wody do 150m od cmentarza. W 

planie geodezyjnym strefy te zostały zachowane. Potwierdziły to także wykonane przez 

geologa badania gruntowo-wodne, które w strefie cmentarza wykluczają możliwość ujęcia 

wody oraz spływu na tereny sąsiednie. 

Pan Majtyka zapytał radnych czy mają wiedzę, która studnia jest najbardziej wydajna i na 

jakim terenie się znajduje. O odpowiedź poprosił panią przewodniczącą. 

Pani Rycerska stwierdziła, że skoro plan i projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 

fachowców, dopuszczony do podjęcia uchwały, to uważa że wszystko w tym temacie jest w 

porządku. 

Pan Majtyka poinformował, że umowa na dzierżawę ziemi, na której znajduje się studnia jest 

tylko na 2 lata. Trzeba dogadać się z dotychczasowym dzierżawcą albo znaleźć nową 

lokalizację studni. 

Pan Sobol wyjaśnił, że badania na które powołuje się pan Majtyka są sprzed 17-18 lat. Od 

tamtego czasu wybudowano studnię przy ul. Kaliszany. Istnieje możliwość wybudowania 

studni przy ul. Filmowej. 

Pan Majtyka sprostował, że opinie są znacznie młodsze. Kilka lat temu były kopane kolejne 

studnie, które miały od 3% do 5% wydajności. 

Pani Wójt podziękowała za głos w dyskusji, obiecała przyjrzeć się sprawie. 

Pani Kowalczyk zwróciła się z pytaniem do pana Majtyki, czy w 2016 roku kiedy ten plan był 

procedowany i praktycznie gotowy do uchwalenia, zadawał te same pytania i jakie uzyskał na 

nie odpowiedzi. 

Pan Majtyka wyjaśnił, że wtedy nie posiadał tej wiedzy. Przez dwie kadencje sprawa studni 

nie była procedowana. 

Pani Kowalczyk powiedziała, że rozumie wątpliwości dotyczące kwestii wody. Zostały one 

zgłoszone w uwagach do planu, dużo wcześniej niż dwa tygodnie temu, poza tym odległość 

studni od cmentarza nie zmieniła się. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Granica-część IIB”, 

obejmującego teren cmentarza parafialnego w Komorowie z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    -   11 

Przeciw              -     0 

Wstrzymało się   -    3 

Uchwała Nr VI/60/2019 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków z 

budżetu. Przekazała głos pani Jankowskiej, w celu bardziej szczegółowego omówienia 

wprowadzanych zmian. 

Pani Jankowska omówiła poszczególne załączniki, które stanowią załącznik do protokołu. 

Poinformowała, że na 2019 r. zostają zwiększone dochody o kwotę 243.269,00 zł. Po stronie 

dochodów zostały zaproponowane zwiększenia w trzech działach. W rozdziale 756 

zaproponowano zwiększenie dochodów o kwotę 128.000,00 zł., kwota wynika z opłat za 

zajęcie pasa drogowego; rozdział 801 zwiększenie dochodów o kwotę 95.847,00, która 

pochodzi ze zwrotu niewykorzystanych środków finansowych gromadzonych na wydzielonych 

rachunkach jednostek oświatowych; rozdział 852 zwiększono kwotę dochodu o 19.422,00 zł., 

wynika ona z podpisanego porozumienia z PUP, który będzie refundował koszty organizacji 

prac społecznie - użytecznych na terenie gminy. 

W załączniku nr 2 po stronie wydatków zostały zaproponowane zmiany m.in. na zwiększenie 

wydatków na lokalny transport, na wyposażenie sal lekcyjnych, zakup pomocy dydaktycznych, 

zakup sceny szkolnej. Zgłosiła dwie autopoprawki pani Wójt, w tytule załącznika nr 4 zamiast 

„Uchwała Nr V/44/2019” powinno być „Uchwała Nr IV/33/2019 oraz zmianę podstawy 

prawnej projektu uchwały. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy 

Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r. z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    -   15 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/61/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania 

tygodniowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 

poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że Ustawa Karta Nauczyciela nakłada na gminę obowiązek 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli wymiaru godzin dla 

nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych. Ostatnia zmiana przepisów ustawy, wprowadziła także obowiązek określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pracujących w 

oddziałach przedszkolnych w grupach dzieci zróżnicowanych wiekowo (5-6 lat). Projekt 
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uchwały ustala pensum ww. nauczycieli na 22 godziny. Wprowadziła autopoprawkę polegającą 

na zmianie podstawy prawnej w projekcie uchwały. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru zajęć nauczycieli, 

dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/62/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

XXX/381/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 2018r. w sprawie określenia 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dostosowuje przepis prawa miejscowego do 

przepisów ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. Rady gminy są zobowiązane do 

poprawienia uchwał w sprawie wysokości opłat za wychowanie przedszkolne. Został 

doprecyzowany przepis w sprawie każdej rozpoczętej godziny faktycznego pobytu dziecka w 

przedszkolu lub oddziale przedszkolnym. Opłata nie może przekraczać 1 zł. Wprowadziła 

autopoprawkę polegającą na zmianie podstawy prawnej w projekcie uchwały. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Kowalczyk zapytała o kwestię techniki naliczania opłat. W przedszkolu w Pruszkowie 

funkcjonuje karta, która jest przykładana do czytnika. Czas przebywania dziecka naliczany jest 

automatycznie. W jaki sposób ewidencjonuje się czas w przedszkolach na terenie gminy. Może 

warto pójść w stronę mechanizacji. 

Dyrektor przedszkola wyjaśniła, że każdego dnia od godz. 8:00 do 13:00, nauczyciel ma 

obowiązek realizować podstawę programową. Od godz. 13:00 naliczane są złotówki za każdą  

rozpoczętą godzinę przebywania dziecka w przedszkolu. Nauczyciele zapisują również godzinę 

o której dziecko zostało przyjęte do przedszkola i do której przebywa, ewidencja prowadzona 

jest na bieżąco. 

Pani Kowalczyk wyjaśniła, że to była sugestia, czy nie było by lżej z takimi czytnikami. 

Pani Bronisz stwierdziła, że podoba jej się pomysł z kartami, z własnych obserwacji wie, że w 

newralgicznych godzinach, kiedy dzieci masowo opuszczają przedszkole, raczej nie ma 

możliwości na bieżąco monitorować ewidencji czasu. Karta może wyeliminować czynnik 

ludzki, ryzyko popełnienia pomyłki. 
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Pani Wójt poinformowała, że czynnik ludzki występuje zawsze a odrobina zaufania 

społecznego jest potrzebna. Nie unika tematu założenia czytnika. Jeśli dyrekcja przedszkoli 

stwierdzi, że to ułatwi pracę, czytniki zostaną założone. 

Dyrektor przedszkola poinformowała, że dzieci nie są odbierane tylko przez rodziców ale 

również przez inne upoważnione osoby. Najważniejsze jest bezpieczeństwo dzieci, z kim 

wychodzą, minuta czy dwie nie ma w tej chwili znaczenia. Warto zastanowić się od strony 

organizacyjnej czy ma to sens, a także zapytać rodziców czy jest to dobry pomysł. 

Pani Bronisz wyraziła nadzieję, że jej wcześniejsza wypowiedź nie została odebrana jako 

kontrola i brak zaufania. Uważa, że pomysł z kartami i czytnikami jest dużym ułatwieniem i 

dla rodziców i dla personelu. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

XXX/381/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 2018r. w sprawie określenia 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/63/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania, 

wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych. 

Pan Żuchowski poinformował, że projekt uchwały uchyla poprzednią uchwałę. Wprowadza 

możliwość składania wniosków przez rodziców lub prawnego opiekuna zawodnika. W imieniu 

pani Wójt głosił autopoprawkę, polegającą na zmianie podstawy prawnej w projekcie uchwały. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Biczyk poprosiła o podanie różnic pomiędzy poprzednią uchwałą a obecnym projektem. 

Pan Żuchowski wyjaśnił, że oczywiście może wskazać różnice, ale w tej chwili omawiany jest 

projekt nowej uchwały. Poprzednia została uchylona. 

Pani Wójt wyjaśniła, że omawiany jest całkowicie nowy tekst uchwały. Intencją było 

ułatwienie dostępu do stypendium. Przedstawiła zasady i tryby przyznawania, wstrzymywania 

i cofania stypendiów sportowych. 

Pan Kozłowski zapytał, ile na obecną chwilę jest przyznanych stypendiów, a ile było 

złożonych wniosków. 

Pani Wójt odpowiedziała, że stypendium przyznano ośmiu osobom. Pula środków nie została 

jeszcze wykorzystana, w dalszym ciągu są zbierane aplikacje. 

Pani Wyszomirska zapytała, o zapis w § 6 pkt 4 „stypendium cofa się zawodnikowi, który 

otrzymuje stypendium z innych źródeł”. Jeśli inne organizacje chcą za szczególne osiągnięcia 

sportowe, nagrodzić naszego stypendystę, to czy nie hamujemy w ten sposób dostępu do 

stypendium. Czy ten punkt został dobrze przemyślany. 

Pani Wójt wyjaśniła, że rodzice mają wybór skorzystania z najlepszego stypendium dla 

swojego dziecka. Pula środków będzie mogła zostać wykorzystana przez większą ilość 

sportowców. 

Pani Biczyk zapytała, jeśli dziecko przechodzi do wyższej kategorii, to z automatu przechodzi 

ze stypendium. Jeśli w wyższej kategorii nie osiągnie sukcesu, co się wtedy dzieje. 
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Pani Wójt wyjaśniła, że stypendium przyznawane jest na rok, po tym czasie procedura zaczyna 

się od nowa. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zasad i trybu 

przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych z autopoprawką.  

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/64/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Michałowice. 

Pani Tomaszewska poinformowała, że w związku z nowelizacją ustawy o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, nastąpiły zmiany w zasadach usytuowania 

punktów sprzedaży oraz podawania napojów alkoholowych o zawartości do 4,5% alkoholu 

oraz piwa. Zmiana uchwały ma charakter wyłącznie porządkujący. Wprowadzono 

autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie gminy Michałowice 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/65/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Rycerska ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Ad. pkt 5.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Aleja Starych Lip w 

Komorowie. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały, dotyczący przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 

wzmacniających na drzewach rosnących w pasie drogi Aleja Starych Lip w Komorowie, 

stanowiących pomnik przyrody. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Wyszomirska zapytała, jak nazywa się firma, która będzie wykonywała ten zabieg. 

Pan Grzeniewski poinformował, że jest to firma PHU „Margot” z Ostrzeszowa, zabiegi będzie 

wykonywał pan mgr inż. Jerzy Nieswadba. 

Pani Wyszomirska zapytała, czy UG zlecał wcześniej usługi firmie „Margot”. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że pan Nieswadba wykonywał usługi eksperckie dotyczące 

drzewa na terenie działki jego sąsiada. 

Pan Grzeniewski poinformował, że pan Nieswadba realizował zabiegi mikoryzy na terenie 

Warszawy w latach 2015-2017. W roku 2018 przeprowadził mikrobiologiczną rewitalizację 

gleby i systemu korzeniowego na pomnikach przyrody. 

Pani Paradowska zapytała, czy firma została wyłoniona w wyniku przetargu, z kilku ofert. 

Pan Grzeniewski wyjaśnił, że kwota jest poniżej kwoty wymaganej do przetargu. 

Pani Paradowska zapytała, czy to gmina sama zwróciła się do tej konkretnej firmy. 
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Pan Grzeniewski odparł twierdząco. 

Pani Wójt poinformowała, że pan Nieswadba nie wykonywał zabiegów na żadnej z jej działek. 

Pani Biczyk poprosiła o podanie kwoty usługi za wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych i 

wzmacniających. 

Pan Grzeniewski odpowiadając na pytanie podał, że koszt 1 drzewa to 220,00 zł, liczba drzew 

rosnących w pasie drogi Aleja Starych Lip w Komorowie, które będą poddane zabiegowi 

mikoryzy wynosi 159 sztuk tj. 127 lip, 21 kasztanowców oraz 11 innych drzew. 

Pani Wyszomirska zapytała kiedy będzie można zobaczyć efekt tych działań. 

Pan Grzeniewski odpowiedział, że już w pierwszym sezonie wegetacyjnym po zabiegu, będą 

widoczne rezultaty. 

Pani Biczyk wyraziła swoje zadowolenie, że wszyscy zgodnie dostrzegają konieczność 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych, łącznie z podcinaniem chorych gałęzi. 

Przypomniała, że w poprzedniej kadencji, usłyszała argumenty, że drzewa są w dobrym stanie 

nic im nie dolega, nawet względy bezpieczeństwa nie były brane poważnie pod uwagę. 

Pani Kowalczyk przypomniała, że nikt nigdy nie kwestionował konieczności wykonania prac 

w Al. Starych Lip w Komorowie. Kwestionowano sposób w jaki te prace zostały wykonane. 

W opinii dr Suchockiej, drzewa zostały zbyt wysoko podkrzesane a zrobione cięcia zbyt duże. 

W efekcie spowodowało to osłabienie drzew. Obecnie zabieg mikoryzy jest standardem. 

Pani Wyszomirska poprosiła o wyjaśnienie, dotyczące działań urzędu w przypadku 

zamówienia bez tzw. przetargu. Czy jest wybierana osoba, która wykonuje, czy są wysyłane 

zapytania do przynajmniej 3 osób a później porównywane oferty. 

Pani Wójt wyjaśniła, że nazwisko pana Nieswadby pojawia się w literaturze przedmiotu. Jest 

on uznanym profesjonalistą a także ekspertem w tym zakresie. Jest także producentem 

mikoryzy. Wybór był merytoryczny. 

Pan Łuszczyński poinformował, że najpierw zrobiono rozeznanie na rynku, które firmy mogą 

wykonać zabiegi mikoryzy i które mają referencje na pomnikach przyrody. Postępowanie miało 

na celu wybór osoby rzetelnej i posiadającej doświadczenie. Pan Nieswadba przedstawił 

referencje z Miasta Stołecznego Warszawa za ostatnie 3 lata. Koszt zamówienia to kwota ok. 

30.000,00 zł. a więc dużo poniżej progu który obowiązuje zgodnie z ustawą o zamówieniach 

publicznych, z tego wynika zwolnienie z procedury do konkretnego w tym przypadku 

wykonawcy. Odnosząc się do wypowiedzi pani Biczyk przypomniał, że zabiegi pielęgnacyjne 

w Alei Starych Lip wykonywane są na bieżąco już od kilku lat. 

Pani Biczyk przypomniała, że zawsze staraniem gminy było, aby zabiegi pielęgnacyjne 

przeprowadzane w obrębie korony, polegały na usunięciu suchych i osłabionych gałęzi, 

wykonaniu cięć zapewniających statykę i bezpieczeństwo przy zachowaniu naturalnego 

pokroju drzew. 

Pani Wyszomirska powiedziała, że działania gminy powinny być jasne i przejrzyste. 

Skierowała pytanie do pana Łuszczyńskiego do jakich firm się zwrócił. 

Pan Łuszczyński poinformował, że do firm, które prowadzą zabiegi konserwacji zieleni. 

Firma, z którą jest obecnie umowa, nie przeprowadza zabiegu mikoryzy. 

Pani Wyszomirska zapytała dlaczego nie przeprowadzono rozmów z kilkoma firmami, które 

wykonują ten zabieg. 

Pani Domańska wyjaśniła zasady udzielania zamówień publicznych w urzędzie. Do zamówień 

do 30.000,00  € nie stosuje się ustawy o ZP. Ten zakres zamówień regulowany jest 

wewnętrznym regulaminem, wprowadzonym zarządzeniem wójta. Zgodnie z tym regulaminem 

urząd ma obowiązek przeprowadzić postępowanie konkurencyjne. Jest także zapisane, że w 

wyjątkowych sytuacjach, można odstąpić od tego typu postępowania. Komórka odpowiednio 

argumentując wniosek, kieruje go do pani Wójt. 

Pani Wyszomirska zwracając się do pana Łuszczyńskiego, zapytała czy wystąpił do pani Wójt 

o odstąpienie konkursowe. Czy jest to na piśmie. 
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Pan Łuszczyński potwierdził, że jest wniosek na piśmie. 

Pani Wyszomirska powiedziała, że życzyła by sobie jako radna aby każde postępowanie było 

bardzo przejrzyste. W przyszłości, w przypadku odstąpienia konkursowego, prosi o 

przygotowanie chociaż ustnej odpowiedzi, że zostały przeprowadzone rozmowy z dwoma, 

trzema firmami i dlaczego akurat ta firma jest najlepsza. 

Pani Biczyk poinformowała, że w warunkach oferty można podać oczekiwane wymagania od 

przyszłego wykonawcy. 

Pani Wyszomirska powiedziała, że nie chce, aby były pomówienia, że osoba dlatego została 

wybrana bo jest przez kogoś znana. 

Pan Łuszczyński wyjaśnił, że wszelkie procedury prawne zostały zachowane. Takie 

rozstrzygnięcia, były także w poprzednich latach. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Aleja Starych Lip w 

Komorowie z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/66/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Michałowice. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały, który został przekazany do zaopiniowania Powiatowemu 

Lekarzowi Weterynarii w Pruszkowie, Zarządowi Głównemu Polskiego Związku 

Łowieckiego, oraz Koła Łowieckiego Nr 203. Projekt uchwały był poddany również 

konsultacjom społecznym. Uzyskał pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii w 

Pruszkowie. Wprowadziła autopoprawkę polegającą na zmianie podstawy prawnej w projekcie 

uchwały. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Kowalczyk zapytała, jaką drogę musi przejść mieszkaniec jeśli chce zaczipować bądź 

wysterylizować swoje zwierzę. 

Pan Grzeniewski wyjaśnił, że należy udać do wskazanej przychodni weterynaryjnej. Wzory 

wniosków, które należy mieć ze sobą będą dostępne w UG oraz na stronie internetowej gminy. 

Jeśli chodzi o zabiegi sterylizacji i kastracji, ustawodawca nakazał aby te zabiegi były 

wykonywane z poszanowaniem woli właściciela. Właściciel będzie musiał wypełnić 

oświadczenie, że zgadza się na zabieg. 

Pani Kowalczyk zapytała, czy zabiegi sterylizacji i kastracji zostaną wprowadzone dopiero 

teraz, czy już były podejmowane stosowne uchwały. Obecnie na wniosek mieszkańców 

zostanie dołożone czipowanie kotów. Zaproponowała zrobienie kampanii informacyjnej dla 

mieszkańców razem z akcją o podatkach. 

Pani Wójt wyjaśniła, że program dopiero zostanie uchwalony. 

Pan Grzeniewski poinformował, że jest nowe zadanie, nie realizowane w latach ubiegłych. Do 

tej pory wykonywano tylko znakowanie zwierząt. Przy okazji imprez plenerowych, były 

organizowane także akcje terenowe, jednak nie cieszyły się zbyt dużym powodzeniem. Jeśli 

tylko zostanie podjęta uchwała i opublikowana w Dz. U. woj. mazowieckiego, to po 14 dniach 

zostanie przeprowadzona stosowna kampania informacyjna dla mieszkańców. 



13 

 

Pani Biczyk nawiązując do sformułowania pani Wójt, że projekt opiniowany był społecznie, 

zapytała kto konkretnie opiniował ten projekt. 

Pan Grzeniewski wyjaśnił, że stosowne informacje, łącznie z możliwością składania uwag 

były dostępne przez 21 dni na stronie internetowej gminy. 

Pani Biczyk zapytała, ile osób wzięło udział w opiniowaniu tego projektu. 

Pan Grzeniewski poinformował, że nie wpłynęło żadne pismo do urzędu. 

Pani Chilarska powiedziała, że Koło Gospodyń Wiejskich Pęciczanki, składało wniosek w tej 

sprawie. 

Pani Paradowska stwierdziła, że zabieg kastracji czy sterylizacji jest dość kosztowny dla 

gminy. Czy gmina jest w stanie, sprawić aby tylko mieszkańcy gminy skorzystali z tych usług. 

W dowodach brak adresu. 

Pani Wójt poinformowała, że w roz. VIII „Programu opieki (…)” jest dokładnie opisane jakie 

warunki muszą zostać spełnione, aby skorzystać z zabiegu sterylizacji lub kastracji. 

Pani Paradowska poprosiła aby w ewentualnej kampanii, wyeksponować mieszkańcom 

wymagane warunki. Nie każdy czyta cały projekt uchwały. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że projekt uchwały, który został pozytywnie zaopiniowany 

przez komisję, spotkał się z bardzo dobrym przyjęciem przez mieszkańców. 

Pani Biczyk zapytała, jak jest realizowane dokarmianie kotów wolno żyjących i przez kogo. 

Pan Grzeniewski poinformował, że w chwili obecnej działa 16 wolontariuszy. 

Pan Hirny-Budka przypomniał, że program w gminie działa od 2013 roku. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -  0 

Uchwała Nr VI/67/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. Wprowadziła autopoprawkę polegającą na zmianie 

podstawy prawnej w projekcie uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu 

z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/68/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

V/58/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 2019 r. w sprawie zawarcia 

Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania 

publicznego. 
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Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zmiany stawki na wyższą za tzw. 

wozokm., która wynika z umowy podpisanej przez Gminę Raszyn i ZTM na świadczenie usług 

przewozowych. Wprowadziła autopoprawkę polegającą na zmianie podstawy prawnej w 

projekcie uchwały. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr V/58/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

15 lutego 2019 r. w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/69/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach będących własnością Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że pełnomocnik PGE Dystrybucja S.A. zwrócił się do gminy z 

wnioskiem o ustanowienie służebności przesyłu. Działki wymienione w projekcie uchwały 

stanowią mienie gminne. Służebności przesyłu zostaną w formie aktu notarialnego ustanowione 

odpłatnie, na czas nieoznaczony. Wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy 

prawnej. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących 

własnością Gminy Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się  -   0 

Uchwała Nr VI/70/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki ewidencyjnej nr 771, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Komorów-Osiedle, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że dotychczasowy dzierżawca części działki ewid. 771, zwrócił się 

z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres trzech lat. Wprowadziła 

autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech 

lat części działki ewidencyjnej nr 771, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-

Osiedle, w gminie Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/71/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki ewid. nr 469, położonej w obrębie 

ewid. Michałowice-Osiedle. 

Pani Wójt poinformowała, że obecny dzierżawca części działki ewid. nr 469, na której znajduje 

się Zespół Szkół w Michałowicach, zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy 

na okres kolejnych trzech lat. Dzierżawca, na części działki ewid, nr 469 posiada zainstalowane 

urządzenia telekomunikacyjne (maszt antenowy wraz z infrastrukturą teletechniczną). 

Wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 1 głos. 

Pani Wyszomirska poprosiła, aby w najbliższym czasie w związku ze zbliżającą się 

technologią 5G, zająć się sprawą przeniesienia masztów antenowych z terenu szkoły na inną 

działkę.  

Pan Hirny-Budka poinformował, że badań dotyczących oddziaływania pola 

elektromagnetycznego na zdrowie jest bardzo dużo i żadne z nich nie wykazują szkodliwego 

działania na organizm ludzki. W polach sieci 2G, 3G, 4G żyjemy już od 30,40 lat. Wskazał 

zależność, że im bliżej masztu jest komórka tym mniejszy wysyła sygnał. W przypadku 

odsunięcia masztu o 2,3 km. komórka znajdującą się przy uchu, mózgu dziecka będzie wysyłała 

większy sygnał. Hipotetycznie, jeśli zostały by odkryte szkodliwe działania pola, maszt na 

terenie szkoły stanowił by mniejsze zagrożenie. 

Pani Wyszomirska poinformowała, że czytała opinie naukowców, którzy całkowicie 

odradzają wprowadzanie technologii 5G, ponownie poprosiła o dokładne przeanalizowanie 

tematu. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki ewid. nr 469, położonej 

w obrębie ewid. Michałowice-Osiedle z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/72/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 
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gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę 

ewid. nr 488, działkę ewid. nr 550 oraz działkę ewid. nr 648. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przejęcia części trzech 

działek położonych w Pęcicach, należących KOWR (poprzednio ANR) Działki stanowią drogi, 

które zaliczane są do kategorii dróg publicznych. Do tej pory Gmina Michałowice posiadała 

prawo użytkowania wieczystego. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Biczyk zapytała, jak będą wykorzystane pozyskane działki. 

Pani Suliga poinformowała, że wszystkie trzy działki stanowią drogi. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę 

ewid. nr 488, działkę ewid. nr 550 oraz działkę ewid. nr 648 z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -   12 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/73/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działki 

ewid. nr 626/1, 628/45. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga poinformowała, że Gmina Michałowice wystąpiła do KOWR z wnioskiem o 

nieodpłatne przekazanie wymienionych działek. Na działkach położony jest rurociąg tłoczny 

kanalizacji sanitarnej, będący własnością gminy. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 626/1, 628/45 z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/74/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.16 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działki 

ewid. nr 626/2, 628/46. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga poinformowała, że wyżej wymienione działki, oznaczone są w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego jako tereny dróg publicznych i 

węzłów komunikacyjnych. Tu również gmina zwróciła się z wnioskiem do KOWR o 

nieodpłatne przekazanie wspomnianych działek.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Biczyk zapytała, czy to jest tylko mały fragment ul. Kasztanowej. 

Pani Suliga potwierdziła, że tak, chodzi o mały kawałek działki. 

Pan Hirny-Budka zapytał, czy po udanym przejęciu działki, będzie możliwe wykonanie  drogi 

rowerowej. 

Pan Łuszczyński wyjaśnił, że obecnie nie ma w planach budowy chodnika, ścieżki rowerowej. 

W tym roku, na remont nawierzchni od ul. Pęcickiej do zakrętu są zabezpieczone środki w 

kwocie 650.000,00 zł. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działki 

ewid. nr 626/2, 628/46 z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/75/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę 

Gminnej Rady Narodowej Nr XV/63/87 z dnia 26 października 1987 r. w sprawie zmiany 

nazw ulic i nadania nazw ulicom nowopowstałym na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga wyjaśniła, że projekt uchwały ma wyłącznie charakter porządkujący. Dotyczy 

usunięcia ze spisu ulic w rejestrze, ul. Krótkiej i ul. Przedszkolnej w Nowej Wsi. Ulice te 

nazwane w uchwale Nr XV/63/87 z dnia 26 października 1987 r., nie miały załącznika 

graficznego. Nie posiadają nadanych nr porządkowych i meldunków. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Gminnej Rady Narodowej Nr XV/63/87 z dnia 

26 października 1987 r. w sprawie zmiany nazw ulic i nadania nazw ulicom 

nowopowstałym na terenie gminy Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -   14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -    0 



18 

 

Uchwała Nr VI/76/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXXIX/234/2001 Rady Gminy Michałowice z dnia 9 lutego 2001 r. w sprawie nadania 

nazw ulicom na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga poinformowała, że jest to kolejny projekt uchwały mający charakter porządkujący. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr XXXIX/234/2001 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 9 lutego 2001 r. w sprawie nadania nazw ulicom na terenie gminy Michałowice z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/77/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.19 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

Nowej Wsi. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały. 

Pani Suliga poinformowała, że właściciele działek w sąsiedztwie ul. Heleny w Nowej Wsi, 

złożyli wniosek o przedłużenie jej nazwy na kolejne, nowo wydzielone działki. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Nowej Wsi z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -   13 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/78/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.20 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazw ulic 

położonych na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

pani Sulidze, celem omówienia projektu uchwały.  

Pani Suliga poinformowała, że właściciele działek, którzy przekazali nieruchomości 

stanowiące drogi wewnętrzne, zwrócili się z wnioskiem z zaproponowanymi nazwami ulic. 

Nazwy zostały pozytywnie zaopiniowane przez sołtysów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia była 

pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazw ulic położonych na terenie gminy Michałowice z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem    -   14 
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Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/79/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.21 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia lokalnych 

standardów urbanistycznych na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Przekazała głos 

panu Sobolowi, celem omówienia projektu uchwały. 

Pan Sobol poinformował, że projekt uchwały jest podejmowany na podstawie ustawy z dnia 

05 lipca 2018 r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji inwestycji `mieszkaniowych oraz 

inwestycji towarzyszących (Dz. U. z 2018 r. poz. 1496, tzw. „lex deweloper”). Podjęcie 

uchwały ma na celu koncentrację zabudowy w wykształconych ośrodkach osiedleńczych, w 

pobliżu istniejących usług publicznych i komunikacji publicznej, celem uniknięcia 

rozproszenia zabudowy na otwarte tereny rolne. Nie zostaje ograniczona możliwość 

realizowania inwestycji zgodnie z PZP. Projekt uchwały dotyczy wskazania, że nie warto tego 

robić zgodnie z „lex developer”. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia lokalnych standardów urbanistycznych na terenie gminy 

Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -   14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -    0 

Uchwała Nr VI/80/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.22 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXXIX/366/2014 Rady Gminy Michałowice z dnia 10 czerwca 2014 r. w sprawie 

przystąpienia do zmian „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Michałowice”. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Poinformowała,  

że prace nad studium dla obszaru wymienionego w projekcie uchwały prowadzone są od 

jakiegoś czasu. Obecnie procedowany jest także plan miejscowy. Podzielenie obszaru 

zaznaczonego jako nr 1 na dwa obszary 1a i 1b pozwoli na odmienne procedowanie zmian w 

studium. Ustalenia przeznaczenia obszarów, poprzedzone będą szczegółowymi analizami 

potrzeb i możliwości rozwoju gminy. Analizami ekonomicznymi, środowiskowymi i 

społecznymi. 

Pan Sobol zgłosił w imieniu Pni Wójt autopoprawkę polegającą na zmianie zapisu z „1a” na 

„1b” w uzasadnieniu projektu uchwały. 

Pan Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pani Król-Popiel zapytała, jakie działania obecnego właściciela działki, powodują 

konieczność przyspieszenia prac planistycznych. 

Pan Sobol poinformował, że właściciel działki złożył wniosek do Starostwa Powiatowego w 

Pruszkowie o zatwierdzenie projektu budowlanego i wydanie pozwolenia na budowę „Apart 
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hotel”, na terenie ok. 4000 m2. Budynek będzie posiadał 4 kondygnacje i 39 lokali 

mieszkalnych przeznaczonych do wynajmu, czyli usługi. 

Pani Wójt powiedziała, że z przeprowadzonych szacunków wynika, że może powstać więcej 

tego typu budynków tj. około 11, co oznacza około 400 nowych mieszkań. 

Pani Paradowska poprosiła o potwierdzenie, czy działania, które podjął właściciel działki są 

zgodne z zapisami w planie i możliwe do wykonania. Czy analizy ekonomiczne, które są do 

wykonania, będą dotyczyły ewentualnych odszkodowań i skutków, które gmina będzie musiała 

ponieść w przypadku zmian tych zapisów. 

Pan Sobol odpowiedział, że tak. 

Pani Paradowska zapytała, jakie jeszcze analizy będą do zrobienia. 

Pan Sobol wyjaśnił, że te o których wcześniej wspomniała pani Wójt, analizy ekonomiczne, 

środowiskowe i społeczne, prognozy demograficzne, możliwości finansowania przez gminę 

wykonania m. in. infrastruktury technicznej, społecznej oraz wykonanie bilansu terenów 

przeznaczonych pod zabudowę. 

Pani Wyszomirska zapytała o stan wykonania poprzedniego studium, zlecone firmie Dawos 

w 2015 roku. 

Pan Sobol poinformował, że prace zostały zawieszone po konsultacjach społecznych, które 

zostały przeprowadzone w 2017 i 2018 roku. Obecnie w ramach tej samej umowy, firma Dawos 

wykona studium. 

Pani Wyszomirska zapytała, czy z firmą Dawos zostały podpisane następne dokumenty, czy 

firma wyraziła zgodę i czy były prowadzone rozmowy. 

Pan Sobol odpowiedział, że w obecnej chwili nie ma potrzeby podpisywać nowych 

dokumentów, wszystko jest zgodne z poprzednią umową z 2015 roku. Rozmowy będą 

prowadzone dopiero po podjęciu uchwały. 

Pani Król-Popiel zapytała, ile czasu może potrwać zmiana studium. 

Pan Sobol poinformował, że przy bardzo intensywnej działalności i równoległym prowadzeniu 

działań, zmiana studium i planu może potrwać około roku. 

Pani Król-Popiel zapytała, co będzie ze studium w przypadku kiedy właściciel w przeciągu 

kilku miesięcy zdobędzie pozwolenie na budowę 11 budynków. 

Pan Sobol wyjaśnił, że takie jest prawo. Podjęte przez urząd działania w żaden sposób nie 

wstrzymują działań właściciela. 

Pan Hirny-Budka przypomniał o konsultacjach, przeprowadzonych w 2016 roku, które 

dotyczyły wcześniejszych planów tego samego dewelopera tj. budowy bloków ok. 20 m. 

Sprzeciw mieszkańców był bardzo duży, wyrażony obecnością na konsultacjach i licznymi 

petycjami złożonymi jeszcze za poprzedniej kadencji, których treścią było brak zgody na 

zabudowę wielorodzinną. Obecnie musimy ścigać się z czasem, będzie to wyścig na procedury. 

Wysiłek ten trzeba podjąć maksymalnie szybko. Wyraził nadzieję, że wszyscy dołożą starań 

aby tak się nie stało. 

Pani Kowalczyk dodała, że teraz trzeba ścigać się z czasem bo wniosek leży w Starostwie. 

Gdyby to było zrobione wtedy, kiedy trwały konsultacje i wpłynęły petycje, nie byłoby takiej 

sytuacji jaka jest teraz. 

Pani Król-Popiel przypomniała, że w styczniu tego roku została wydana zgoda na 

powiększenie wjazdu i zjazdu z nieruchomości. Wyraziła zdziwienie, że jednym ruchem coś 

jest przyspieszane a drugim blokowane. 

Pani Rycerska poinformowała, że gmina jest to urząd, który działa zgodnie z prawem. Jeżeli 

ktoś składa wniosek o zjazd z działki a nie ma żadnych przeciwwskazań, zostaje wydawana  

zgoda. Potwierdziła, że niestety teraz ponoszone są konsekwencje niepodjętych wcześniej 

działań. 

Pani Wójt poprosiła o podjęcie uchwały. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXXIX/366/2014 Rady Gminy Michałowice z dnia 10 czerwca 2014 r. w sprawie 

przystąpienia do zmian „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Michałowice” z autopoprawkami. 

Za przyjęciem    -   14 

Przeciw               -     0 

Wstrzymało się  -     0 

Uchwała Nr VI/81/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.23 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice 

dla działek nr ewid. 628/3, 628/4, 628/5, 628/6, 628/7, 628/8, 628/9, 628/10, 628/11, 628/12, 

628/13, 628/16, 628/17 i 628/20 w obrębie geodezyjnym Reguły. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę dotyczącą zmiany podstawy prawnej. Poinformowała, 

że obowiązujący plan dla wymienionych działek istnieje od czerwca 2002 roku i jest 

przestarzały. Zapis o zabudowie pierzejowej, blokuje działania. Plany inwestycyjne związane 

z pozyskaniem na cele publiczne działek tj. na oświatę, kulturę, ochronę zdrowia wymagają 

sporządzenia MPZP. 

Pan Sobol wskazał na trudności związane z projektowaniem tego typu usług publicznych jak 

przedszkole, szkoła czy dom kultury. Ustalenie planu, który dotyczy stałej linii zabudowy 

wzdłuż pierzei, nie pozwala na swobodne zaprojektowanie tego typu obiektów oświatowych. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 1 głos. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Michałowice dla działek nr ewid. 628/3, 628/4, 628/5, 628/6, 628/7, 

628/8, 628/9, 628/10, 628/11, 628/12, 628/13, 628/16, 628/17 i 628/20 w obrębie 

geodezyjnym Reguły z autopoprawką. 

Za przyjęciem    -  14 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -   0 

Uchwała Nr VI/82/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Rycerska ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Ad. pkt 5.24 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na 

działania Wójta Gminy Michałowice. 

Pani Rycerska poinformowała, że jeszcze w poprzedniej kadencji do Rady Gminy wpłynęła 

skarga na działania Wójta Gminy Michałowice. W wyniku decyzji Rady Gminy skarga została 

przekazana do zbadania przez Komisję Rewizyjną.  

Pani Chilarska poinformowała, że skarga została złożona w 2018 r. przez mieszkankę Opaczy-

Kolonii, dotyczy lokalizacji przystanku autobusowego na ul. Bodycha. Sprawa została 

przekazana do zaopiniowania przez Wójta. Członkowie komisji odbyli wizję lokalną jak 

przystanek jest zlokalizowany. Stwierdzono, że nie ma możliwości przeniesienia przystanku w 

inne miejsce z powodu braku innych lokalizacji. Zgodnie z uzasadnieniem projektu uchwały, 

Komisja Rewizyjna zawnioskowała o uznanie skargi za bezzasadną. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na działania Wójta Gminy Michałowice. 
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Za przyjęciem    -  13 

Przeciw               -    0 

Wstrzymało się   -   1 

Uchwała Nr VI/83/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.25 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Michałowice. 

Pani Rycerska poinformowała, że w 2019 roku do Rady Gminy wpłynęła skarga z RIO, na 

działalność Wójta Gminy Michałowice. W wyniku decyzji Rady Gminy skarga została 

przekazana do zbadania przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 

Pani Chilarska poinformowała, że jest to skarga o której pierwsza informacja pojawiła się na 

V sesji. Skarga została złożona przez koleżanki i kolegów z RG. Zdaniem skarżących dotyczy 

nieprawidłowości jakie miały miejsce podczas głosowania i w konsekwencji dokumentu, który 

został stworzony na skutek przegłosowania uchwały dotyczącej WPF. Z tej części sesji została 

sporządzona transkrypcja. W wyniku trudnej dyskusji na komisji, na wniosek radnej Król-

Popiel doszło do głosowania imiennego. Radna Król-Popiel i radna Biczyk głosowały 

przeciwko wydaniu takiej opinii, natomiast radni: Kowalczyk, Chilarska, Hirny-Budka 

głosowali za uznaniem skargi za bezzasadną. 

Pani Biczyk zwróciła uwagę na pieczołowitość, precyzję a nawet namaszczenie każdej 

wprowadzanej poprawki do podejmowanej uchwały. Skarga dotyczy jednego z dwóch 

najważniejszych dokumentów w roku budżetowym WPF-u. Dokument na stronie internetowej 

gminy, w BIP został przedstawiony jako przegłosowany przez Radę, nie jest kompatybilny z 

projektem uchwały przedstawionym radnym i z autopoprawkami pani Wójt zgłoszonymi na 

sesji. Przypomniała, że na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został zgłoszony wniosek o 

uzupełnienie treści wyjaśnienia pani Wójt, czyli wskazania na nagraniu sesji momentu, w 

którym autopoprawki zostały naniesione. Wniosek został odrzucony. Autopoprawka powinna 

być zgłoszona bardzo precyzyjnie i jednoznacznie. Autopoprawki nie zostały literalnie 

zgłoszone przez panią Wójt do projektu uchwały. 

Pani Kowalczyk poinformowała, że jak już wyjaśniła na komisji, tkwimy w sporze prawnym, 

czy autopoprawka musi być literalnie odzwierciedlona w uchwale, czy liczy się to, co zostało 

powiedziane na tej sesji. Faktem jest, że przy zamianie zadania „Reguły” na zadanie „Granicę”, 

nie w trakcie zgłaszania tej autopoprawki, ale później, zostało wyraźnie powiedziane przez 

panią Skarbnik, że zamieniamy nazwę zadania a potem literalnie odczytane zostały jakie będą 

kwoty. Opublikowana została uchwała i transkrypcja. Sprawę rozstrzygnie Wojewoda. 

Wniosek dotyczył przyporządkowania transkrypcji do uchwały, merytorycznie nic nowego nie 

wnosił. Dalej tkwimy w sporze czy literalność czy intencje. Wniosek służył jedynie do 

przedłużenia sprawy. Jeśli w przyszłości złożone wnioski będą merytorycznie wnosić coś do 

sprawy, będą zawierały nowe opinie prawne lub rzeczy, które nie są ogólnie znane, będą 

opiniowane pozytywnie. Natomiast wniosek, który nie służy sprawie, którą należy wyjaśnić jak 

najszybciej, został odrzucony. 

Pani Chilarska powiedziała, że na sesjach nie głosujemy za hasłami, nagłówkami, tytułami, 

nazwami, tylko za konkretnymi uchwałami. Autopoprawce pani Wójt, później została nadana 

treść. Głosowaliśmy za konkretnymi działaniami, które będą w prognozie WPF realizowane. 

Pan Hirny-Budka w nawiązaniu do wypowiedzi pani Biczyk, do tych pieczołowicie, 

precyzyjnie a nawet z namaszczeniem składanych na obecnej sesji autopoprawek, stwierdził, 

że pozostaje w przekonaniu, że owa pieczołowitość, precyzja i namaszczenie z wprowadzanych 

obecnie poprawek nie wynikały z przekonania Urzędu Gminy, że był popełniony błąd prawny, 

tylko po to aby ewentualnie uniknąć takiej sytuacji na przyszłość. Była to kwestia estetyki a nie 

formalizmów. Co do dzisiejszych poprawek, należy zauważyć, że część nie została 
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wprowadzona ani przez panią Wójt ani przez pana Wójta, były zgłaszane również przez 

pracowników merytorycznych Urzędu Gminy. Co do zasady, jest to taka sama sytuacja, która 

miała miejsce na poprzedniej sesji. Pani Wójt wprowadziła poprawki. Następnie w sposób 

absolutnie nie sprzeczny z treścią którą powiedziała pani Wójt, ich treść została rozszerzona i 

wyjaśniona przez panią Skarbnik. Tu padły sformułowania, których brak został zarzucony w 

treści opublikowanej uchwały budżetowej z autopoprawkami. Z treści rozmów przytoczonych 

w transkrypcji wynika, że radni którzy brali udział w dyskusji doskonale wiedzieli o czym są 

te poprawki. Padały pytania, które wykazują zrozumienie tej treści autopoprawki, na które 

formułowano też jednoznaczne odpowiedzi. Jeśli chodzi o ocenę wiarygodności tej skargi, z 

przebiegu sesji wynika, że wszyscy, którzy brali udział w tych rozmowach doskonale wiedzieli 

o czym jest mowa. Ponadto, nadzór prawny nad legalnością przyjętych uchwał dotyczących 

spraw finansowych Gminy sprawuje RIO, która miała 30 dni na kontrolę nadzorczą. Przez tzw. 

milczącą akceptację RIO uznała, że uchwała z poprawkami, została przyjęta i opublikowana w 

sposób prawidłowy. Ocena była jednoznaczna, uchwała została uznana za prawidłową. 

Pani Paradowska powiedziała, że do tej pory nie miała problemu ze zrozumieniem 

wprowadzanych autopoprawek. Głosujemy nad uchwałami a nie nad intencjami. Pani 

Jankowska zawsze precyzyjnie potrafiła wytłumaczyć wprowadzane autopoprawki. Nie 

usłyszała, że wprowadzając te autopoprawki również Centrum Edukacyjne „Reguły” zostają 

zdjęte z WPF. Nigdzie nie padło bardzo proste sformułowanie, czytelne dla nas wszystkich a 

przede wszystkim dla mieszkańców. Na sesji lutowej zostało zdjęte z budżetu 9.600.000,00 zł., 

przecież to powinno być zdjęte również z WPF. Nie mieliśmy takiego przekonania, że za czymś 

takim było głosowanie. 

Pan Hirny-Budka przytoczył wypowiedź pani Paradowskiej: ,,według wcześniejszej 

wypowiedzi pani Wójt, zadanie rozbudowa przedszkola w Michałowicach ma całkowicie zostać 

usunięte z WPF”. Nie zostało to przedyskutowane, dlatego radna Paradowska nie może mówić, 

że o tym nie wiedziała. 

Pani Paradowska powiedziała, że pamięta długą dyskusję odnośnie przedszkola w 

Michałowicach. Stwierdziła, że gdyby ktokolwiek z szóstki radnych miał podejrzenie, że z 

WPF wykreślamy na obecną chwilę również zadanie „Reguły”, to nie przypuszcza, że 

zakończyłoby się to na dyskusji o przedszkolu w Michałowicach i Regułach. Głosy byłyby  

również i w tym temacie. 

Pani Wyszomirska wyraziła zdziwienie wypowiedzią pani Kowalczyk, że wnioski będą 

rozpatrywane pozytywnie. Zapytała, czy pani Kowalczyk już wie jak będą głosowali radni nad 

następnymi wnioskami. 

Pani Kowalczyk wyjaśniła, że nie powiedziała odrębnego zdania, tylko to, że jeśli będą to 

wnioski zawierające nowe opinie prawne, będą miały wartość merytoryczną i będą służyć 

dalszemu rozpoznaniu sprawy, wtedy będą opiniowane pozytywnie. 

Pani Wyszomirska powiedziała, że bardzo poruszyła ją wypowiedź pani Kowalczyk, wyraziła 

nadzieję, że radni pozostają nadal wolni. 

Pani Król-Popiel odnosząc się do wypowiedzi pani Wyszomirskiej odpowiedziała, że radni 

nie pozostają wolni. Po pierwsze nie przyjęto wniosku uznając, że nawet w ogóle nie musi trafić 

do rąk pani Wójt. Nie dano szansy pani Wójt odpowiedzieć, może chciałaby sama odnieść się 

do tego wniosku.  

Pani Chilarska uznała, że nie ma takiej konieczności. 

Pani Rycerska poinformowała, że to komisja podjęła decyzję a nie pani Chilarska. Wniosek 

został przegłosowany przez wszystkich członków komisji. 

Pani Król-Popiel przyznała, że tak faktycznie pani Chilarska prosiła o zorganizowanie 

przerwy, część komisji wyszła z pokoju, po czym wrócili. Wtedy pani Chilarska powiedziała, 

że wniosek nie zostanie przekazany pani Wójt, bo nie ma takiej konieczności. Zabrano nam 

prawo uzyskania informacji. Jest tak jak powiedziała radna Wyszomirska, nie mamy swobody. 
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Po jakimś czasie dyskusji, pani Chilarska poprosiła pana Hirnego-Budkę o odczytanie już 

przygotowanej gotowej pozytywnej opinii dotyczącej skargi, mało tego z błędem. 

Pani Chilarska wyjaśniła, że jako przewodnicząca tej komisji, ma za zadanie sprawne 

prowadzanie spotkań jak również sprawne rozstrzyganie skarg. Zgodnie z regulaminem naszej 

komisji, jest delegowana osoba która jest tzw. sprawozdawcą. Jako sprawozdawca w tej 

sprawie, pozwoliła sobie przygotować uzasadnienie, które tak jak w poprzedniej sprawie 

zostało przedyskutowane na komisji. 

Pani Biczyk poinformowała, że organem który ma kompetencje do zgłaszania autopoprawek 

dotyczących uchwał budżetowych jest tylko pani Wójt. 

Pani Chilarska potwierdziła, że to Wójt wprowadza autopoprawki, ale dostała do pomocy 

urząd, który działa w jej imieniu. Nie głosujemy za dyskusjami, które toczą się na sesji tylko 

za konkretnymi działaniami. 

Pani Biczyk głosujemy za konkretnym tekstem, za konkretnymi zapisami projektu uchwały 

przedstawionego radnym do głosowania. To wszystko musi być sformułowane w słowa. Za 

treścią sformułowaną słowami, radni przystępują do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem    -    8 

Przeciw               -    5 

Wstrzymało się   -   1 

Uchwała Nr VI/84/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.26 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

V/44/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 2019r. w sprawie dokonania zmian 

w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 

2019 r. z uwagi na omyłkę pisarską. 

Pani Jankowska omówiła projekt uchwały, wskazała błędy pisarskie w tytułach załączników 

nr 1 i 4, do Uchwały Nr V/44/2019. Podjęcie uchwały, ma na celu wyeliminowanie istniejących 

błędów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało 

się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr V/44/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

15 lutego 2019r. w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy 

Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r. z uwagi na omyłkę pisarską. 

Za przyjęciem    - 13 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się    - 0 

Uchwała Nr VI/85/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5.27 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 
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gruntowej położonej w obrębie ewid. Reguły, w gminie Michałowice, stanowiącej działki 

ewid. nr 633/4 oraz 635/4. 

Pani Wójt poinformowała, że dnia 31 maja 2017 r. gmina wystąpiła z wnioskiem do KOWR 

o nieodpłatne przekazanie działek wymienionych w projekcie uchwały. Podjęcie uchwały jest 

niezbędne do dalszego procedowania wniosku Gminy Michałowice. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Reguły, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działki ewid. nr 633/4 oraz 635/4. 

Za przyjęciem      - 12 

Przeciw               -     0 

Wstrzymało się    -   0 

Uchwała Nr VI/86/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

Rady Gminy na 2019 rok oraz regulaminu Komisji. 

Pani Rycerska poinformowała o załącznikach przedstawiających plany pracy Komisji 

Budżetowej i Finansów, Komisji Gospodarki Komunalnej, Komisji Społecznej, Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Ponieważ Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

jest nową komisją, został załączony regulamin komisji. 

Wobec braku pytań i głosów przystąpiono do głosowania nad Stanowiskiem Rady Gminy 

Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok 

oraz regulaminu Komisji. 

Za przyjęciem      - 13 

Przeciw               -     0 

Wstrzymało się    -   0 

Stanowisko zostało przyjęte. 

Ad. pkt 7 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie podjęcia przez WKD sp. z o.o. działań, 

które zabezpieczą możliwość jak najbardziej efektywnego prowadzenia ruchu kolejowego 

w trakcie przebudowy dworca Warszawa Zachodnia wraz z budową tunelu 

tramwajowego. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że planowany remont dworca PKP Zachodnia, który miał 

się rozpocząć jeszcze w tym roku, z powodów finansowych spółki PKP zostanie przełożony na 

przyszły rok. Remont ten spowoduje odcięcie kolejki WKD od dworców Śródmieście, Ochota 

i Zachodnia. Rozjazdy występują tylko na stacji Śródmieście i Komorów. Na tym odcinku brak 

jest możliwości zmiany toru przez skład. W momencie odcięcia Dworca PKP Zachodnia, 

składy WKD będą jeździły tylko jednym torem. Projekt stanowiska jest apelem do spółki 

WKD, o to aby zawczasu podjęła działania inwestycyjne w sprawie budowy nowego rozjazdu 

pomiędzy stacjami Zachodnia a Reduta Ordona. 

Pani Król-Popiel przedstawiła swoje uwagi do projektu stanowiska, wskazując dwa błędy 

pisarskie. Poprosiła o usunięcie zapisu „i pomocy finansowej”, stwierdzając, że jeśli zawrzemy 

to stanowisko, to w późniejszych rozmowach chciałaby wiedzieć o jakiej wysokości kwoty 

pomocy finansowej poniesionej przez Urząd Gminy mówimy. Do reszty treści stanowiska nie 

ma więcej uwag. 

Pani Wójt zaproponowała zmianę w treści projektu uchwały, polegającą na dodaniu po 

słowach „Prezydent Miasta Pruszkowa”, słowa ,,Burmistrzów”. 

Pani Rycerska poinformowała, że na obecnym etapie zostają wykreślone z projektu uchwały 

słowa „...i pomocy finansowej”. 
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Pan Hirny-Budka poprosił o wprowadzenie wszystkich poprawek zaproponowanych przez 

radną Król-Popiel. 

Pani Kamińska zwracając się do pana Hirnego-Budki, zapytała czy jest autorem tego 

stanowiska. 

Pan Hirny-Budka odpowiedział, że tak. 

Pani Kamińska zapytała, czy opinia oparta jest na wiedzy hobbistycznej czy zawodowej. 

Pan Hirny-Budka wyjaśnił, że opinia jest oparta na jego jak najlepszej wiedzy, jeśli są jakieś 

uwagi merytoryczne poprosił o ich wskazanie. 

Pani Kamińska ponownie zapytała, czy opinia oparta jest na wiedzy zawodowej czy 

hobbistycznej. Wyjaśniła, że odpowiedź pomoże podjąć jej decyzję podczas głosowania. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia jest oparta zarówno na wiedzy hobbistycznej jak i 

szczątkach zawodowej, którą miał okazję posiąść w ciągu 15-letniej kariery zawodowej, przy 

realizowaniu tłumaczeń związanych z tematyką kolejową. 

Pani Wyszomirska zapytała, czy w treści projektu uchwały nie powinno być „Prezydenta 

Miasta Pruszkowa” a nie „Miasta Pruszków”. 

Pan Hirny-Budka odpowiedział, że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, 

zaproponował rozstrzygnięcie na etapie redakcji w Biurze Rady. 

Pani Rycerska podsumowała wprowadzone poprawki: literówka w „gminy Michałowice” w 

„adresie Rady Gminy Michałowice”, „Prezydent Miasta Pruszkowa”, „i Burmistrzów Gmin”, 

zostały wykreślone słowa „i pomocy finansowej”. 

Przystąpiono do głosowania nad Stanowiskiem Rady Gminy Michałowice z 

autopoprawkami dotyczącymi prośby skierowanej do WKD. 

Za przyjęciem      - 11 

Przeciw               -     0 

Wstrzymało się    -   3 

Stanowisko zostało przyjęte. 

Ad. pkt 8 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 22.11.2018r. do 

28.02.2019r.  

Brak pytań. 

Ad. pkt 9 

Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na II, III i IV sesji kadencji 2018-2023. 

Brak pytań. 

Ad. pkt 10 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Informacje przekazane przez spółkę WKD, niebawem zostanie ogłoszony przetarg na budowę 

peronu w Regułach. 

Spółka WKD realizuje przewozy za pomocą 13 składów, istnieje możliwość dołożenia 1 

składu. Jeśli dojdzie do skutku, budowa drugiego toru pomiędzy Podkową Leśną a Grodziskiem 

Mazowieckim, liczbę składów będzie można zwiększyć do 17. 

Ad. pkt 11 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

Skarga na działanie kierownika gminnej jednostki organizacyjnej-dyrektora szkoły 

podstawowej w Michałowicach, wraz z kompletną kopią korespondencji. Skarga zostanie 

przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Skarga z RIO, dotycząca sprawy przedyskutowanej na dzisiejszej sesji, wobec której podjęto 

uchwałę. 

Zaproszenie z dnia 26.03.2019 r. przewodniczącego RPP na VII sesję RPP, która odbędzie się 

w dniu 2 kwietnia o godz. 17:00 w Starostwie Powiatowym w Pruszkowie. 
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Korespondencja od mieszkanki Opaczy, w sprawie pisma skierowanego do Rady Gminy, do 

radnej Bronisz. 

Pismo Rady Powiatu w Grodzisku, dotyczące trudnej sytuacji w szpitalu na oddziale 

ratunkowym. Prośba dotyczy wsparcia działań zmierzających do utworzenia na terenie Powiatu 

Pruszkowskiego szpitalnego oddziału ratunkowego w celu zwiększenia bezpieczeństwa 

zdrowotnego mieszkańców obu powiatów. 

Pismo z dnia 26.02.2019 r. Sejmu RP w sprawie uzyskania stanowiska do projektów ustaw i 

autopoprawek: 

- poselski projekt ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw (KP Prawo i 

Sprawiedliwość), 

- poselski projekt ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw 

(KP Platforma Obywatelska oraz Nowoczesna), 

oraz stanowisk: 

- w sprawie obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i zwierząt gospodarskich 

oraz potrzeby powrotu do obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych, 

- w temacie oczekiwań rolników względem pszczelarzy, oraz pszczelarzy względem rolników, 

a także działań jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji konfliktowych pomiędzy tymi 

wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników. 

Pani Bejda poinformowała, o konieczności złożenia do Przewodniczącej Rady Gminy, w 

terminie do dnia 30.04.2019 r. podwójnych egzemplarzy oświadczenia majątkowego, 

rozliczenia PIT oraz PIT-u R. 

Ad. pkt 12 

Sprawy wniesione 

Pani Biczyk odczytała wezwanie kierowane do pana Hirnego-Budki, dotyczące zaprzestania 

zniesławiania poprzez złożenie oświadczenia o nieprawdziwości zamieszczonej informacji. 

Następnie wręczyła wezwanie panu Hirnemu-Budce i Przewodniczącej Rady. 

Pani Król Popiel poinformowała, że na stronie BIP Urzędu Gminy są nieaktualne statuty 

sołectw. 

Pani Kamińska zapytała, czy to są wszystkie pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy do dnia 

dzisiejszego. 

Pani Rycerska odpowiedziała, że tak. Poinformowała, że widziała inne pisma, ale one nie 

wpłynęły do Przewodniczącej Rady Gminy, gdyż w treści było „za pośrednictwem 

Przewodniczącej Rady Gminy”. 

Pani Kamińska wyjaśniła, że od tej kadencji istnieje forma zapytań radnych za pośrednictwem 

Przewodniczącej Rady Gminy. 

Pani Rycerska poinformowała, że do Przewodniczącej Rady Gminy są kierowane pisma w 

trybie zapytań i interpelacji, zgodnie z art. 24 pkt 6. 

Pani Kamińska powiedziała, że ustawa jest nowa, są drobne nieścisłości. Zwracając się do 

pani Wójt, poprosiła o udzielenie odpowiedzi, jaki w Urzędzie Gminy jest obieg tego typu 

dokumentów. 

Pani Rycerska odczytała art. 24 pkt 6 Ustawy o samorządzie gminnym. 

Pani Kamińska jeszcze raz poprosiła o udzielenie odpowiedzi, dotyczącej obiegu 

dokumentów, do kogo należy kierować i w jakim czasie oczekiwać odpowiedzi. 

Pani Rycerska odczytała informacje dotyczące pkt „Interpelacje i zapytania”. 

Pani Biczyk stwierdziła, że chyba doszło do nadinterpretacji. W przypadku nieobecności na 

dzisiejszej sesji pana Hirnego-Budki, wezwanie mogłaby złożyć na ręce Przewodniczącej Rady 

Gminy. 

Pani Rycerska potwierdziła, że tak. 

Pani Domańska dokładnie omówiła znaczenie interpelacji i zapytań. 

Pani Wyszomirska stwierdziła, że to jest jakaś zabawa. 
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Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnymi panią Wyszomirską, panią Rycerską, panią Wójt i 

panią Domańską. 

Pani Król-Popiel poprosiła o ponowne odczytanie pism, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Pani Kamińska zapytała, jak placówki oświatowe są przygotowane do strajku zapowiadanego 

przez nauczycieli. 

Pan Wróblewski poinformował, że wszystkie szkoły i przedszkola przystępują do strajku. 

Dostał informację od dyrektorów placówek, jak będzie wyglądała opieka nad dziećmi. 

Pani Biczyk przekazała uwagę zgłoszoną przez mieszkańców Nowej Wsi, że w niedzielę w 

strefie rekreacji nad Smugiem były nieczynne toalety. 

Pan Łuszczyński poinformował, że nic nie wie o tej sytuacji. Odpowiedzi udzieli jutro. 

Pani Biczyk zapytała o spotkanie, które odbyło się z mieszkańcami ulicy Rzemieślniczej, chce 

poznać szczegóły kiedy się odbyło, kto uczestniczył i jakie sprawy były poruszane. 

Pani Wójt odpowiedziała, że według jej wiedzy, nie było spotkania z pracownikami Urzędu 

Gminy. 

Pani Biczyk zapytała, na jakim etapie realizacji jest ulica Rzemieślnicza. 

Pan Łuszczyński wyjaśnił, że wykonawca projektu złożył kolejną wersję, która będzie 

rozpatrywana w Starostwie Powiatowym w Pruszkowie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Beata Rycerska 

zamknęła obrady VI sesji Rady Gminy Michałowice. 

Protokołowała: 

Tulej Anna 

 


